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Készült: Kadarkút Város Önkormányzata Képviselő-testületének 2014. november 3. napján 
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 órakor a Kadarkúti Közös Önkormányzati Hivatal I. emeleti tárgyalótermében kezdődő  

rendkívüli, nyilvános képviselő-testületi üléséről. 

 

 

Jelen vannak: Karsai József   polgármester 

 Benke József   alpolgármester 

  Horváth Ferencné  külsős alpolgármester 

 Tálos Zoltán   külsős alpolgármester 

 Erdős Sándor János képviselő 

  Horeczki László  képviselő  

 Lóki József   képviselő 

 Pintér Gergő  képviselő 

 Rózsa János  képviselő 

 

 Dr. Horváth Zsolt  jegyző 

 Bagladiné  Kovács Mária  aljegyző 

  

Karsai József polgármester köszönti a megjelenteket. Megállapítja, hogy Kadarkút Város 

Önkormányzata Képviselő-testülete 7 fővel teljes létszámban megjelent, az ülés határozat-

képes, az ülést megnyitja.  

 

Karsai József polgármester elmondja, hogy a rendkívüli ülés összehívására azért került sor, 

mert az Önkormányzat a működőképességének megőrzéséhez rendkívüli támogatás 

igénylésére kényszerül. Karsai József polgármester javasolja, hogy a képviselő-testület a 

meghívóban szereplő napirendi pontokat tárgyalja. 

 

 

 

Napirend:  

 

1. Rendkívüli támogatás igénylése az Önkormányzat 

működőképességének megőrzéséhez  

  Előadó: Dr. Horváth Zsolt jegyző 

 

2.  Egyebek 

 

 

A javaslat alapján Kadarkút Város Önkormányzatának Képviselő-testülete 7 igen szavazattal 

az alábbi határozatot hozta: 

 

Kadarkút Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

155/2014.(X.3.) önkormányzati határozata 

 

Kadarkút Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a 

meghívóban szereplő napirendet elfogadja. 
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1. Rendkívüli támogatás igénylése az Önkormányzat működőképességének megőrzéséhez  

Előadó: Dr. Horváth Zsolt jegyző 

 

Köszöntöm a képviselő-testület tagjait. A képviselő-testület az önkormányzati választások 

előtt hozott egy olyan határozatot, hogy a megyei önkormányzati tartalékból nyújtott 

támogatásokról a  rendkívüli önkormányzati támogatásokról szóló 7/2014.(I.31.) BM rendelet 

alapján, valamint a Magyarország 2014.évi központi költségvetéséről szóló 2013. évi 

CCXXX. törvényben foglaltak szerint a települési önkormányzat a működőképességének 

megőrzéséhez támogatást igényel. Akkor ezt a támogatási összeget 25.000.000 Ft.-ban 

állapítottuk meg, ennyi támogatást kértünk. Ennek a kérelemnek az elbírálásáról, illetve a 

döntésről a mai napig nincs információnk. Arról sincs, hogy ennek a döntésnek a kapcsán 

mikor lehet pénzre számítani. Az elmúlt hónapban a szeptemberi bérek kifizetésénél is láttuk 

azt, hogy problémák vannak. Már az év folyamán lehetett látni, hogy a havi illetmények, 

juttatások kifizetése egyre nagyobb problémát fog jelenteni. A múlt hónapban hozzá kellett 

nyúlnunk a folyószámla hitelhez, de nem olyan mértékben mint ahogy ebben a hónapban 

rákényszerültünk. A számlák kifizetésével október hónapban már problémák voltak, voltak 

olyan számlák, amelyeket nem tudtunk kifizetni. A mai napon történt meg a bérek és egyéb 

juttatások kifizetése, ehhez nagyon nehezen tudtuk a pénzt összeszedni.  

 

A november 3.-ig lejárt kifizetetlen számlák összege 2.465.000 Ft. A Kistérségnek vissza 

kellene utalnunk kétszer 779.553 Ft-ot. Ez abból adódik, hogy mint Kistérségi központtól a 

Kistérségben dolgozók járulékait tőlünk vonja le az államkincstár. Ezt az összeget a 

bérjegyzékben leírt járulékfizetési kötelezettség alapján a Kistérség átutalja. Kértem, hogy 

nézzék meg mennyi túlfizetése van a Kistérségnek Kadarkút Önkormányzatával szemben. Így 

jött ki ez az 1.559.106 Ft.-os összeg Ezt egyösszegben nem tudjuk kifizetni. Egyeztetve a 

Kistérség elnökével a két részletben történő kifizetésben állapodtunk meg. Erre nem került 

sor. Így gyakorlatilag a november 3.-ig lejárt kifizetetlen számlák összege 3.244.553 Ft. A 

képviselők októberi juttatása, a még visszamaradt 779.553 Ft, a csatorna beruházáshoz 

kapcsolódó Áfa befizetési kötelezettség 1.192.984 Ft. illetve,  a beérkezett számlák összege 

4. 183.000 Ft. Ez több mint 6 millió forintot tesz ki. A 10 millió forintos hitelkeretből 

5.657.007 Ft-ot használtunk fel. Ha ezeket a tételeket összeadjuk akkor ez 15.757.530 Ft.  

A probléma az, hogy december 20.-ig a 10 millió forintos folyószámla hitelkeretet vissza kell 

fizetni, ki kell egyenlíteni. Az önkormányzat működőképességét biztosítanunk kell. A 

novemberi és decemberi állami normatívák összege sem lesz olyan mértékű, ami az 

önkormányzat számára megnyugtató módon rendezné a helyzetet, amiből a hitelkeretet ki 

tudnánk egyenlíteni, illetve a ki nem fizetett számlák ellentételezése is határidőben 

megtörténjen. 

 A Magyarország 2014. évi központi költségvetéséről szóló 2013. évi CCXXX. törvény 

4.mellékletében foglaltak szerint a települési önkormányzat a működőképességének 

megőrzéséhez, vagy a feladatellátását veszélyeztető helyzet elhárításához támogatást 

igényelhet.  

Nekünk a működőképesség megőrzéséhez kellene még egy támogatási kérelmet benyújtani. A 

Magyar Államkincstártól érkezett levél alapján papír alapon közvetlenül Pogácsás Tibor 

államtitkár úrhoz kell benyújtani a kérelmet. Az előbb említett jogszabály szerint rendkívüli 

támogatás esetén az ehhez kapcsolódó 1 és 2 melléklet szerinti adatlapokat valamint az ebr 42 

önkormányzati információs rendszerben kitöltött és kinyomtatott adatlapokat 2 eredeti és 1 

másolati példányban a Magyar Államkincstár helyi önkormányzat székhelye szerint illetékes 

területi szervéhez kell benyújtani. 
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Amit legelőször benyújtottunk annak a határideje szeptember 30. volt. A rendkívüli támogatás 

benyújtásának határideje 2014. december 10. Úgy gondolom, hogy eddig nem szabad várni, 

mert nincs pénz, nincs forrás. Annyira nincs, hogy az adószámlákat szinte leürítettük. 

Tartalékaink nincsenek. Mindenképpen külső segítség kell. Számításaink szerint 15.000.000 

Ft-ot kell igényelnünk, ahhoz, hogy a gazdálkodásunk megnyugtató legyen. 

 

Lóki József Tibor képviselő 

A 15.000.000 Ft-ot mindenképpen meg kellene célozni. Nem tudom, hogy az előző 

pályázatból mennyi pénzt kapunk. 

 

Tálos Zoltán alpolgármester 

Olyan rendkívüli kiadásunk nem volt amit ne terveztünk volna? Mennyi a kinntlevőségünk? 

Ha van kinntlevőség, fel kellene szólítani a tartozókat a fizetésre. 

 

Dr. Horváth Zsolt jegyző 

A kinntlevőségünk közel annyi mint a kifizetetlen számláink, de nem tudjuk behajtani.  

 

Tálos Zoltán alpolgármester 

A Folyószámla hitelkeret összegét nem lehet emelni, illetve a hitelkeret lejárati idejét 

meghosszabbítani? 

 

Dr. Horváth Zsolt jegyző 

Költségvetési szervnél csak éven belüli hitelt engedélyeznek. Az önkormányzatoknak 

folyósított hitel esetén ez másképp működik mint a vállalkozói szférában. Az önkormányzat 

költségvetése, állami támogatása és saját bevétele alapján megállapítják az önkormányzat 

működőképességét. Be kell nyújtani az előző évi zárszámadási rendeletet, az adott évi 

költségvetési rendeletet. Ehhez mérten állapítják meg a hitelkeret összegét, amit éven belül 

nem lehet növelni. 

 

Karsai József polgármester 

Egyéb hozzászólás nem lévén aki egyetért azzal, hogy támogatási igényt adjunk be 15 millió 

forint rendkívüli támogatás igénylésére az Önkormányzat működőképességének 

megőrzéséhez, kérem kézfelemeléssel jelezze. 

 

A javaslat alapján Kadarkút Város Önkormányzatának Képviselő-testülete 7 igen szavazattal 

az alábbi határozatot hozta: 

 

Kadarkút Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

156/2014.(X.3.) önkormányzati határozata 

 

Kadarkút Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a 

Magyarország 2014. évi költségvetéséről szóló 2013.évi 

CCXXX. törvény 4. melléklet 1. pont IV. alpontja alapján 

támogatási igényt nyújt be 15.000.000 forint értékben a 

települési önkormányzat működőképességének 

megőrzéséhez.  

A képviselő-testület felkéri a polgármestert, hogy a pályázat 

benyújtásáról gondoskodjon. 

Felelős: Karsai József polgármester 

Határidő: 2014. december 10. 
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2. Egyebek 

- Szociális tüzifa 

Karsai József polgármester 

A szociális tűzifa programban az Önkormányzat nyert 3.067.000 Ft.-ot, ami köbméterre 

átszámolva 292 m
3
 szociális tűzifát jelent.  

Kérem a képviselő-testület tagjait gondolkozzanak azon, hogy a testület módosítsa-e a 

szociális tűzifa rendeletét. Eddig 1,3 m3 adtunk családonként. Kormányzati cél, az egyedül 

álló nyugdíjasok és a gyerekes családok tűzifával való támogatása.  

A jövedelemhatárok tekintetében lehet változtatni a rendeletben, az egyéni mérlegelési 

jogkörön is lehet gondolkodni. 

Egy családnak max. 5 m3 adható. Február 28.-ig kell a támogatást elkölteni, április végéig 

kell vele elszámolni. Igénylő van bőven. 

 

Lóki József képviselő 

A rászorultak kapjanak, az egyedülállók, a nagycsaládosok, és a gyereket nevelők. 

 

Horeczki Lászó képviselő 

Azokat akik eladták a szociális tűzifát, nem lehet kizárni a rendszerből? 

 

Karsai József polgármester 

De igen, mert én tudom kik voltak ezek, ők nem fognak kapni. 

 

Benke József képviselő 

20-30 m
3
 fát vésztartaléknak rakjunk félre, ha baj van be lehessen avatkozni. 

 

Erdős Sándor János képviselő 

Lehetne akár 50 m
3
 fát is félretenni. 

A szociális tűzifa program úgy indult, hogy segítsük a rászorultakat. Mára már elvárják 

egyesek, hogy az önkormányzat a téli tüzelőjüket teljes egészében biztosítsa. 

 

Az Egyebek napirendi ponton belül más kérdés, hozzászólás nem volt. 

 

A képviselő-testület egyebet nem tárgyalt. 

 

A polgármester megköszönte a részvételt és a képviselő-testület rendkívüli, nyilvános ülését  
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órakor bezárta. 

 

 

 

 

Kmft. 

 

 

 Karsai József Dr. Horváth Zsolt 

 polgármester jegyző 


